
ZÁPIS č. 6 z jednání KŽP
konaného dne 9.9.2008 v 15.30

v kanceláři Odboru životního prostředí Městského úřadu Jilemnice

přítomni: Ing. Myslivec, Ing. Novák, Ing. Opluštil, Ing. Stolínová, Šnajdr
omluveni: MVDr. Bradna, Dvořák, Ing. Pohl
hosté: L.Petrilák ml., V.Luštinec

1. DOPORUČENÍ RADĚ MĚSTA (ZASTUPITELSTVU MĚSTA):
1.1. RM usnesením č.168/08 schválila změnu v termínu plnění usnesení č. 55/08 z 15. 3. 2008 na 31. 

10. 2008 a uložila komisi životního prostředí zpracovat návrh obsahu pasportu stromů solitérů a 
stromořadí ve správě města. /Šnajdr, 15. 7. 2008/. Komise v červenci ani v srpnu nejednala a 
úkol se řešil emailovou poštou mezi některýni členy komise. Městský zahradník p. Stolín (který 
se dle závěrů z červnové schůzky má podílet na pasportu stromů solitérů a stromořadí) zaslal 
návrh metodiky tohoto pasportu. Návrh je i spolu s komentářem Ing. Myslivce přiložen k tomuto 
zápisu. Komise nemá k dnešnímu dni žádné zprávy o průběhu provádění pasportu.

1.2. Komise doporučuje RM zvážit, zda nezahrnout do příštího výběrového řízení na údržbu veřejné 
zeleně v katastru Města i pozemky v okolí areálu sportovního stadionu a nemocnice (a případně 
dalších větších ploch ve vlastnictví Města) nebo do provozních řádů těchto příspěvkových 
organizací zahrnout povinnost starat se systematicky a pravidelně o zeleň na plochách v jejich 
správě. (Informace o zeleni v prostoru sportovního stadionu viz.bod 3.1.)

1.3. Požární nádrž na Kozinci je ve špatném stavu (rostoucí zeleň, stav betonu atd.) a neudržovaná. 
Komise doporučuje RM nechat prověřit, zda je nádrž oficiálně vedena jako požární a zda z toho 
vyplývají pro vlastníka (Město Jilemnice) nějaké povinnosti. V minulosti údržbu prováděli 
dobrovolnící z řad obyvatel Kozince a Město na údržbu přispívalo drobnou finační částkou. Teď 
se tak již bohužel neděje (z obou stran).

2. PODNĚTY PRO MĚSTSKÝ ÚŘAD:
2.1. starostovi města: ---
2.2. místostarostce města: ---
2.3. tajemníkovi MěÚ:

• Z jednacího řádu komisí není zcela jasné, kdo komisi upozorňuje na úkoly od RM nebo ZM. 
Díky tomu se podstatná část úkolů dostane ke komisím pozdě nebo se značným zpožděním. 
Doporučujeme RM jasně stanovit způsob, jak a kým má být předseda příslušné komise o 
úkolu informován.

2.4. odboru ORMH:
• Ošetření stromů ve švestkové aleji za nemocnicí – např. uražené větvě apod. (případné další 

vysvětlení podá ing. Novák)
• Velká lípa u Machačkova kříže je prasklá. Ing Novák opakovaně upozorňuje na nevhodné 

vysazení málé lípy v těsné blízkosti stávající.
• V blízkosti Machačkova kříže byl (zřejmě nepovoleně) vylit zbytek betonu z nákladního 

auta (pravděpodobně z nedaleké výstavby bytových domů).

2.5. odboru životního prostředí: ---

2.6. odboru majetku a vnitřních věcí:
• Informovat komisi životního prostředí o stavu průběhu pasportu strpmů solitérů a 

stromořadí.



3. OSTATNÍ:
3.1. Část prostoru v okolí areálu sportovního stadionu byla v letošním roce za pomoci dobrovolníků a 

Mysliveckého sdružení ošetřena (vyřezání stromů a keřů, likvidace odpadků) – viz. předchozí 
zápisy. Městský zahradník I.Stolín následně provedl na vyřezaných plochách postřik přípravkem 
pro zamezení dalšího růstu náletové zeleně. Bohužel však již nedošlo k úklidu velkých kamenů a 
kusů betonu, jak bylo TJ přislíbeno. Komise pověřuje MVDr. Bradnu opět kontaktovat komisi 
sportovní a spolu s ní pokračovat v hledání řešení zeleně v celém prostoru areálu.

3.2. Podněty od Ing. Nováka (předaná i příslušná fotodokumentace):
− fasáda kapličky sv. Isidora pomalována vandaly (dle informací Ing. Stolínové již odstraněno)
− na hřbitově jsou polámané kříže na některých náhrobcích (podnět předán Ing. Pohůnkové)
− neudržovaný chodník Na Kozinci, ulice Na Drahách (pod domem Evy Kracíkové)
− opakované parkování na trávníku a jeho poškozování v ulici Nouzov (naproti čp. 210)
− Haklova hrobka na hřibitově chátrá. Může Město nějak pomoci?.. Komu tento podnět (dotaz) 

předat?

3.3. Aktuální informace o odpadech, které lze odkládat do sběrného dvora na www stránkách Města 
jsou, ale vnořené hluboko do struktury webových stránek a pro občany hůře dohledatelné. 
Komise bude hledat způsob, jak informace týkající se životního prostředí v Jilemnici více 
zpřístupnit občanům.

3.4. Phare revolving – projekt v oblasti životního prostředí v Jilemnici.
Bylo by dobré zjistit termíny dalších výzev programu.  Vzhledem k termínům, nebude možné se 
podzimního termínu výzev zúčastnit. Nutno zvážit, zda se o to pokusit v příštím roce. 
Případný projekt však musí být odborně vypracován firmou. Členové komise na jaře tohoto roku 
vypracovali s P.Thérovou přehled možných bodů a oblastí, kterým by se projekt mohl věnovat.

3.5. Členové komise Ing. Novák a Šnajdr upozorňují na zavážení tzv. Šaldova úvozu na Kozinci. 
Dochází při něm k poškozování zeleně (stromů). Nejedná se jen o čistý stavební odpad. Zavážka 
obsahuje kusy izolace, umělé hmoty, železo apod. Oba členové komise tento nešetrný způsob 
zdokumentovali na fotografiích. Z podnětu člena RM MVDr. Otta a pí místostarostky Ing. 
Čechové se komise tímto problém bude zabývat i na svém říjnové jednání.

4. ÚKOLY
4.1. Šnajdr bude kontaktovat ředitele Sportovního centra p. Horniga a ředitele nemocnice MUDr. 

Kalenského se žádostí o projednání problematiky údržby zeleně na pozemcích, které jsou v 
jejich správě (úkol dosud nesplněn).

4.2. Šnajdr bude kontaktovat P. Thérovou a zjistí stav programu Phare Revolving.

4.3. MVDr. Bradna bude kontaktovat předsedu komise sportovní RNDr. Hanzu a ředitele 
Sportovního centra J,Horniga se žádostí o další pracovní schůzku, na které se bude hledat řešení 
problematiky zeleně v bezprostředním okolí areálu sportovního stadionu.

příští jednání KŽP 14.10.2008 v 15.30 hod
v kanceláři Odboru životního prostředí Městského úřadu Jilemnice (u Ing. Myslivce)

datum vyhotovení zápisu: 3.10.2008
zapsal a schválil předseda KŽP: Lubomír Šnajdr


